

Никита Шохов (Россия)
Nikita Shokhov (Russia)
Nikita Schochow (Russland)

Никита Шохов родился в 1988 г. в Каменск-Уральске. Живет и работает в Москве. В 2013 окончил Московскую школу фотографии и мультимедиа имени Родченко (мастерская Игоря Мухина). Победитель премии World Press Photo 2014 с проектом "Утриш". Персональные выставки: 2014 «Moscow Night Life», Галерея Искусств Зураба Церетели, Москва; 2013 «Черноморские каникулы», Галерея Искусств Зураба Церетели, Москва; 2012 «Пустые холмы. Место радости», Galerie Iragui, Москва; 2012 «Сочи. Город будущих олимпийских игр», фестиваль «Белые ночи», Пермь. Групповые выставки: 2014 «Двенадцать размышляющих фотографов», Manifesta 10, Параллельная программа, Санкт- Петербург; 2014 «Москва. Барокко», галерея Триумф, Москва; 2014 «Художественное изобретение себя или чистое удовольствие от жизни и любви», Австрийский культурный форум, Москва; 2014 «Московия. Research», всероссийский музей декоративно-прикладного и народного искусства (галерея Триумф), Москва; 2014 «Young», GUP gallery, Амстердам.

Born 1988 in Kamensk-Uralsky, Russia. Lives and works in Moscow. Studied at the Sverdlovsk Film Studio and at the Rodchenko Moscow School of Photography and Multimedia with Igor Moukhin. 2014 he won the World Press Photo Award, "Utrish". Selected Solo exhibitions: 2014: Moscow Night Life, Zurab Tsereteli Art gallery; 2013: Black Sea vacations, Zurab Tsereteli Art gallery; 2012: Empty Hills. The space of joy, gallery Iragui, Moscow. Selected group exhibitions: 2014: Twelve Reflective Photographers, Manifesta 10, Parallel Programme, St. Petersburg; 2014: Moscow. Barocco, Triumph Gallery, Moscow; 2014: Artistic invention of the self and the pure enjoyment of life and love, Austrian Cultural Forum, Moscow; 2014: Moskovia. Research, All-Russian Decorative Art Museum (Triumph Gallery), Moscow; 2014: Young, GUP gallery, Amsterdam.

Geboren 1988 in Kamensk-Uralsky, Russland. Lebt und arbeitet in Moskau. Studierte im Sverdlovsk Film Studio und an der Rodchenko Moscow School of Photography and Multimedia unter Igor Muchin. 2014 gewann er den Award für das World Press Photo, "Utrish". Einzelausstellungen (Auswahl): 2014: „Moscow Night Life“, Zurab Tsereteli Kunstgalerie; 2013: "Black Sea vacations", Zurab Tsereteli Kunstgalerie; 2012: "Empty Hills. The space of joy", Galerie Iragui, Moscow. Gruppenausstellungen (Auswahl): 2014: "Twelve Reflective Photographers", Manifesta 10, Parallel Programm, St. Petersburg; 2014: "Moscow. Barocco", Triumph Galerie, Moskau; 2014: "Künstlerische Selbsterfindung und die pure Lust am Leben und Lieben", Österreichisches Kulturforum, Moskau; 2014: "Moskovia. Research", All-Russian Decorative Art Museum (Triumph Galerie), Moskau; 2014 "Young", GUP Galerie, Amsterdam.